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Plats och tid Samlingssalen på Högåsen, Gemlavägen 1, Alvesta 
Måndagen den 16 december 2024, klockan 10:00 – 11:30 
 

Paragrafer §§ 26-36  

Ledamöter Lars-Olof Petersson (S), omsorgsnämnden, ordförande 
Josefine Ljungqvist (KD), omsorgsnämnden 
Jessica Johansson (KD), kommunstyrelsen 
Mikael Lindberg (C), samhällsbyggnadsnämnden 
Erik Olofsson (S), kultur- och fritidsnämnden 
Lenah Thuresson, Vislanda PRO 
Anna-Britta Holmgren, Moheda PRO 
Jan-Olof Ekman, SPF Seniorerna Västra Torsås 
Christer Bravell, SPF Seniorerna Moheda 
Britta Aronsson, SPF Seniorerna Alvesta 
Iréne Niemi, SKPF 

Närvarande ersättare Monika Pihl (C), omsorgsnämnden 
Helén Gustavsson (M), omsorgsnämnden 
Inger Johansson, SKPF 

Övriga närvarande Malin Larsson Roos, beredskapssamordnare KHOSS 
Stefanos Papamichailidis, fritidskonsulent, kultur- och fritidsförvaltningen 
Pontus Albinzon, fritidskonsulent, kultur- och fritidsförvaltningen 
Lovisa Olsson, sekreterare 

Utses att justera Iréne Niemi, SKPF 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

 Lovisa Olsson  

 Ordförande 

 

 Lars-Olof Petersson (S)  

 Justerare 

 

 Iréne Niemi, SKPF  
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§ 26 Val av justerare 

Iréne Niemi, SKPF, utsågs att justera dagens protokoll. 

§ 27 Ändring och tillägg till dagordningen 

Punkt 4 i utskickad kallelse om val av vice ordförande behandlas efter punkt 6 på 
dagens möte.  

En punkt läggs till i dagordningen: Sammanträdestider för pensionärsrådet 2025.  

§ 28 Föregående protokoll 

Föregående protokollet är utskickat och det fanns inget att ta upp från det. 

§ 29 Information om fritidsbanken 

Under mötet berättar fritidskonsulenterna Stefanos Papamichailidis och Pontus 
Albinzon från kultur- och fritidsförvaltningen om projektet fritidsbanken. Det finns 
130 fritidsbanker i 121 kommuner. Fritidsbanken är ett bibliotek för 
fritidsutrustning där man lånar utrustning för fritidsaktiviteter. Man kan till exempel 
låna skidutrustning, fiskeutrustning, flytvästar och fotbollsskor. 

Målet med projektet är att minska stillasittandet, jämlik hälsa och social jämlikhet. 
Alla får låna, allt är gratis och all utrustning är återanvänd. Går utrustning sönder 
lämnas utrustningen tillbaka och det som går att återvinna återvinns. I nuläget har 
inga fritidsbanker större problem med att utrustning går sönder eller stjäls. Tanken 
är att fritidsbanken ska befinna sig på Hagaskolan i gymnastiksalen efter lite 
renovering. Fritidsbanken förväntas att öppna under våren 2025. 

Fråga om hur gammal utrustning får vara för att kunna lämnas in. Det svaras att all 
utrustning får lämnas in och fungerar inte utrustning eller om den är för gammal 
återvinns den. Lite utrustning används för att visas upp i lokalen, exempelvis äldre 
utrustning.  
Det informeras om målsättningar för projektet. Insamling innan öppning för att ha 
utrustning som kan lånas ut som är tillgänglig vid öppning. Mål att få in 1500 artiklar 
innan öppning. Möjlighet att testa nya aktiviteter genom att utrustning finns 
tillgänglig.  

Inlämningsplatser till fritidsbanken:  
Alvesta ÅVC, grön bod där man kan lämna under ordinarie öppettider. 
KLS-kontoret - öppet måndagar klockan 14:00-17:00. 
Insamlingskärl: vid återvinningscentraler i Moheda, Vislanda och Grimslöv samt vid 
nya multiarenan.  
Diskussion om samverkan, öppen fråga om hur fritidsbanken kan samarbeta med 
pensionärsorganisationerna. Möjlighet att fritidsbanken kan bli en av 
samlingsplats/mötesplats med möjlighet att träffas, få hjälp med utrustning och 
fika.  

 

 



 

Kommunala pensionärsrådet  

Protokoll 
Sida 

3(5) 

Sammanträdesdatum 

2020-12-16 
 

 

  

 

 

Justerares signaturer 

 

 

§ 30 Information om kris och beredskapsplanering 

Malin Larsson Roos, beredskapssamordnare KHOSS närvarar på mötet. Har arbetat i 
denna roll sedan ett halvår tillbaka.  
 
Fråga om skyddsrum. Information att skyddsrumkarta finns på MSB:s hemsida. 
Förslag att se över några av skyddsrummen i Alvesta kommun.  
Under mötet informeras det om inventering av förråd och material inom 
omsorgsförvaltningen. Malin Larsson Roos berättar om en kollega i en annan 
kommun i norr som hade ett strömavbrott under vintern och vilka problem som 
uppstod på arbetet i samband med detta. Utomhus är temperaturen runt 40 minus. 
Det upptäcks att det finns svårigheter att behålla värmen inomhus. Strömavbrottet 
påverkade även interna kommunikationen samt bilarna som främst var eldrivna. 
Under perioden kunde det inte serveras varm mat.  
 
Under mötet tas upp att det tar bara ett par timmar vid ett strömavbrott för 
mobiltelefonin att sluta fungera. Det jämförs med läget efter stormen Gudrun och 
hur vi eventuellt påverkas mer i nuläget eftersom många funktioner är beroende av 
el. Exempelvis har samtliga i hemtjänsten telefon där scheman och planeringar 
finns. Behov att ha information i pappersform. Det som finns i systemen finns där 
som stöd, därefter har personalen koll på det som behöver göras, vilka dom ska 
besöka med mera. Personal behöver ha koll på vad som göras när el och vatten ej 
finns tillgängligt.  
Det informeras att dom har arbetat mycket kontinuitetsplanering och att 
sammanställa vad som behöver göras och hur det utförs när exempelvis el, telefoni 
och vatten ligger nere eller inte finns att tillgå. En annan del som tas upp är att öva 
med kontinuitetsplaner för att se till att det fungerar praktiskt. Under 2025 ska dom 
jobba mer med NATO-arbete samt evakueringsplaner. 
 
Fråga om det informeras om beredskap i skolorna. Malin Larsson Roos berättar att 
hon inte har varit i skolorna inom sitt uppdrag. Viktigt med föräldraansvar och prata 
med sina barn om beredskap hemma. 

Under mötet förs det en diskussion om civilt ansvar. Vara en del av det civila 
ansvaret och exempelvis fortsätta gå till jobbet även under en krissituation.  Ha en 
vilja att ta ansvar och vilja gå till jobbet för att se till att samhället kan gå runt under 
en kris. Det diskuteras också om avtal gällande livsmedelförvaring i kommunen med 
ett invånarperspektiv. Malin meddelar att det inte finns ett övergripande avtal i 
nuläget, eventuellt kommer ett under 2025. Under mötet diskuteras även vatten 
och om utsedda platser för vattenhämtning vid en krissituation.  
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§ 31 Val av vice ordförande  

Pensionärsgruppen föreslår Thomas Wenkel, Skatelövs SPF, till rollen som vice 
ordförande i kommunala pensionärsrådet.  

Kommunala pensionärsrådet utser Thomas Wenkel till vice ordförande.  

 

§ 32 Information gällande utökat samarbete med 
pensionärsorganisationerna 

Ordförande informerar om läget gällande utökat samarbete med 
pensionärsorganisationerna.  
Diskussion gällande mötesplatser i kommunen samt Folkets hus där aktiviteter finns 
flera gånger i veckan.  
Lenah Thuresson, Vislanda PRO, informerar om att det har varit positiva 
diskussioner gällande detta.  

§ 33 Information från nämnderna  

Omsorgsnämnden 
Lars-Olof Petersson (S) informerar om träff med Riksbyggen gällande 
trygghetsboendet Tingsbacken. Inflyttning beräknas börja om cirka ett år.  
Förslag att bjuda in Riksbyggen för att berätta mer om projektet.  
Fråga om kontantinsats till lägenheterna på Tingsbacken. Det informeras att det är 
en symbolisk summa för kontantinsatsen och summan är ej bestämd.  
Diskussion om intresset för lägenheterna, var preliminärt cirka 300 
intresseanmälningar.  
Den 16 december är det möte med omsorgsnämnden där internbudgeten kommer 
att tas upp. En annan punkt som kommer att tas upp är trygghetsskapande teknik 
gällande trygghetssensorer.  

Kommunstyrelsen 

Under mötet informerades om kommunens personalfest som har varit under tre 
kvällar i december med cirka 500 personer per tillfälle. Var en gemensam fest i 
stället för att varje förvaltning/nämnd hade en egen julfest eller julbord. Lars-Olof 
Petersson kollar upp kostnaden gällande julfest.  

Samhällsbyggnadsnämnden 

Mikael Lindberg (C) informerar att mark ses över till en ny återvinningscentral. 
Preliminärt planeras den att placeras i närheten av GEAB/Forsdala.  

Kultur- och fritidsnämnden 

Kultur- och fritidsnämndens budget för 2025 har hanterats i nämnden den 4 
december. Efter årsskiftet kommer den nya multiarenan att invigas. Det informeras 
att pensionärsrådet gärna får komma och kolla på den nya arenan.  
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§ 34 Information från pensionärsorganisationerna 

SKPF informerar om julmöte i Växjö. I Alvesta har det varit avslutning med 
bokcirkeln där dom besökte Vislanda och åt mat.  

PRO Moheda har haft en höstfest med hatt-tema. Åt planka från Moheda grytan 
och hade aktiviteter med rebusar samt lotteri på festen. Var uppskattat.  

SPF Moheda berättar om julfest i församlingshemmet. Har arrangerat Boule med 
cirka 40 personer som deltar per tillfälle.   

SPF Grimslöv informerar om avslutning på bingo samt julfest. Har haft diskussioner 
med Torsgården gällande att arbeta med att förhindra ensamhet. 

Vislanda PRO har haft julfest. Vislanda värdshus har fixat catering.  

Alvesta PRO informerar om att dom har haft julfest den 16 december med mat från 
Lokstallet.   
 

§ 35 Sammanträdestider för pensionärsrådet 2025 

Det bestäms att pensionärsrådets sammanträden under år 2025 blir:  

Torsdag 20 februari  

Måndag 26 maj 

Onsdag 17 september 

Torsdag 27 november 

Förslag att ha ett sammanträde på den nya multiarenan under 2025.  

 

§ 36 Övriga frågor 

Fråga gällande resor via kallelser till sjukhuset där man har möjlighet att resa. I 
nuläget inkluderas ej tåg, utan enbart buss. Möjlighet att använda kallelsen direkt 
på tåg. Diskussion om det finns möjlighet att ta upp detta på Resenärsrådet. 
Ordförande kollar upp om det går att ta upp samt om gruppen har representanter 
till rådet.  
 
Helén Gustafsson (M) tar upp information från synskadades riksförbund och 
planering av hjälpmedelsvisning av synskadehjälpmedel. Information tillkommer 
eventuellt till pensionärsorganisationens februarimöte.  

Monica Pihl (C) informerar om Hörselskadades förening i Alvesta och Studiecirkeln - 
bli vän med din hörapparat.  

 

 

 

 

 


